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Время выполнения заданий: 120 минут 

Кроме ответов на вопросы в работе не должно быть никаких пометок. 

АУДИРОВАНИЕ 
 
Задания 1-8. Вы услышите 2 аудио текста. Определите, какие из приведенных ниже 
утверждений (1-8) упоминались только в тексте 1 (A), какие - только в тексте 2 (B), 
какие - в обоих текстах (С), а какие – ни в одном (D). В бланке ответа обведите 
соответствующую букву (A-D) для каждого из утверждений (1-8). Для каждого 
утверждения возможен только ОДИН вариант ответа. Если выбрано более одного 
варианта, ответ не засчитывается.  
  

 Statement 
Text 1 

(А) 
Text 2 

(В) 
Both 
(С) 

Neither 
(D) 

1 
Different types of transport have been used 
during the journey. 

   
 

2 
They went through rainforests, deserts and 
mountains. 

   
 

3 The journey included a sport competition.      

4 
It took them more than a year to complete the 
journey.  

   
 

5 The highlight of the journey was a desert.      

6 
They learned a lot about traditions of various 
cultures.  

   
 

7 
They spent most of the nights in the houses of 
local people.  

   
 

8 
Having completed the journey they went straight 
on the next one.  

   
 

 
Задания 9-10. Прослушайте тексты повторно. Заполните пропуски в заданиях 9-10, 
используя одно слово или число.  Вопрос 9 относится к тексту 1, вопрос 10 – к тексту 2. 
Перенесите ответы в бланк ответов.  
 
9. All in all Jane and her friend went through __________________ countries. 

10. The total distance travelled by Michael to the southernmost tip of the continent 
was__________________ km. 
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ЛЕКСИКА 

Задания 11-20. В таблице ниже даны 10 предложений с выделенными 
словосочетаниями. В пяти предложениях выделенные словосочетания верны, в пяти - 
ошибочны. Прочитайте предложения и, если выделенное словосочетание верно, 
напишите ОК в графе напротив, если оно неверно – исправьте его и запишите ваш 
вариант. Засчитывается только один исправленный вариант. Задание не засчитывается, 
если верными выбраны более 5 утверждений. Перенесите ваши ответы в бланк ответов. 
 

 Устойчивое выражение Ваш вариант 

0 I’ve been suffering from a dull pain in my back for years.  OK 

00 
The Coca Cola company has once paid a tremendously big price 
for not listening to their clients. 

high price 

11 
Elton John finally agreed to give an interview to this annoying 
reporter from the Times. 

 

12 
Scientists say that people with this personality type tend to be 
chronically late. 

 

13 
Unfortunately, your work is not any good - it leaves to desire 
better. 

 

14 Optimists are people who always look on the bright side. 
 

15 I have my English oral exam the day after tomorrow.  
 

16 
When I achieved the age of 35, I had already defended my PhD 
dissertation. 

 

17 
Thank you for suggesting this book; it gave me a lot of food for 
mind. 

 

18 
I get so tired at work; I fall asleep as soon as my head hits the 
pillow. 

 

19 
I believe I have produced good impression on the job interview 
and they are going to hire me. 

 

20 
Even though Sally and I are not in the same school any more, we 
still support relationships. 
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ПИСЬМЕННАЯ РЕЧЬ 

Imagine that you are a journalist who is writing an illustrated article for a magazine “Teens’ 

time” on one of the topics below.  

 

1) Gadgets in our life 
2) Animal issues 
3) All the world’s a stage 

 

You need to use 6 pictures for your article (you can choose any 6 pictures from the table below). 

 

Don’t forget to: 

 choose the topic of the article and write a headline; 
 write an introduction (you do not need a photo for an introduction); 
 choose 6 pictures for your illustrated article, put them in the right order and comment on 

every picture in 2-4 sentences; 
 write a conclusion (you do not need a photo for a conclusion). 

 

Total: 220-360 words. 

 
 
 
 
 

A 
 

B 

C D 
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